
 

 

 
 
 
 
Nr. 38.509/2014 
 

PROCES – VERBAL 
 
 Încheiat azi, 12 august 2014, cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 15 membri, 2 reprezentanţi ai satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, doamna Török Aurelia – Chilieni şi domnul 
Rápolti István – Coşeni, lipsind Bote Corina, Cserey Zoltán - Mihály, Magyarósi Imola – 
Piroska, Miklós Zoltán, Vargha Mihály – Béla, Zsigmond József. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 39 alin. (2) din Legea 215/2001, privind administraţia 
publică locală, republicată, cu modificările şi completările ulterioare prin Dispoziţia emisă 
de primarul Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 1381/08.08.2014.  
 La şedinţă participă, conform legii: dl. Antal Árpád-András, primarul municipiului 
Sfântu Gheorghe, d-na Sztakics Éva–Judit şi dl. Tischler Ferenc, viceprimarii municipiului 
Sfântu Gheorghe, d-na Kulcsár Tünde – secretarul municipiului Sfântu Gheorghe.  
 În sală sunt prezenţi reprezentanţi mass-media. 
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Bună ziua. Salut 
pe toată lumea la cea de-a doua şedinţă extraordinară a lunii august. Rog toţi colegii să-şi 
pornească aparatele de votare. Mulţumesc frumos. Înainte de a trece la Ordinea de Zi, rog 
pe cei care au ceva propuneri sau observaţii legate de Ordinea de zi, să le facă acum. 
Domnul primar, poftiţi.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulţumesc frumos. Aş dori 
să propun un punct D1 şi un punct D2 pe Ordinea de zi. Punctul D1 se referă la semnarea 
contractului de parteneriat între Municipiul Sfântu Gheorghe şi Teatrul Tamási Áron, în 
ceea ce priveşte organizarea Festivalului pulzArt. Cel de-al doilea, este necesar pentru 
elaborarea unei Hotărâri Guvernamentale, cu privire la predarea în administrarea oraşului a 
poligonului de trageri.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulţumesc 
frumos. Vă rog să votăm despre includerea, pe Ordinea de zi, a punctului D1.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Acum, vă rog 
frumos să votăm despre punctul D2.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 „S-a aprobat. Doreşte cineva să ia cuvântul la Diverse? Doamna Pârvan. Acum, vă 
rog să aprobăm întreaga Ordine de zi.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Mulţumesc frumos. Trecem la punctul 1.” 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului 
municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2014. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulţumesc frumos. De fapt, 
cuantumul bugetului nu se modifică, cuantumul valorii, ci vorbim despre regrupări. În 
şedinţa anterioară am adoptat documentaţiile a nouă străzi, pentru realizarea iluminatului 
public,iar acum, pentru demararea procedurii de achiziţii publice, trebuie să apară în buget 



 

 

câte 10.000 de lei, sumă fixă, la fiecare din aceste străzi. Deci, la cele 9 străzi alocăm câte 
10.000 de lei pentru a putea începe procedurile necesare achiziţiilor publice. În celălalt caz, 
până acum figura suma de 1.832.000 de lei, fără să fie numite drumurile şi trotuarele 
pentru care se alocă această sumă pentru reabilitare, iar acum descompunem această sumă, 
în aşa fel încât stabilim exact şi numele străzilor. Deci, practic, bugetul nu se modifică, ci 
în interiorul lui se petrec regrupări şi rectificări. Mulţumesc frumos.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulţumesc 
frumos. Observaţii? Domnul Guruianu.” 
 Domnul consilier GURUIANU MĂDĂLIN-DORU (lb.r.): „Numai o întrebare, 
pentru că fiind extraordinară, n-am apucat să mă uit. Există şi strada Andrei Şaguna, pe 
care se începe, cea care urcă la Golgota? ” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Nu. Este vorba despre 
următoarele străzi: Ghioceilor, Fermei, Ascherman Vendrei Ferenc, Cişmelei, trotuarul de 
pe Lunca Oltului, strada Oltului, în spatele blocului 28, strada Cserey Jánosné, Vânătorilor, 
Ciucului, Fabricii, şi mai este o documentaţie pentru modernizarea străzii Puskás Tivadar. 
Mulţumesc.”  
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Domnul Váncsa 
Albert. Nu? Apare ca şi cum nu ar fi. Mulţumesc frumos. Dacă nu mai sunt şi alte 
observaţii sau întrebări, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
239/2014. 
 „S-a adoptat.” 
 Domul consilier VÁNCSA ALBERT (lb.m.): „Am votat cu „da”. ” 
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulţumesc 
frumos.”   
 PUNCTUL II de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind transmiterea în 
folosinţă gratuită a unui teren situat pe str. Lunca Oltului fn. la est de DN 12 la Compania 
Naţională de Investiţii C.N.I. – S.A., în vederea construirii unei Săli de Sport. Prezintă: 
Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulţumesc frumos. Acum 
câţiva ani am început proiectarea şi realizarea unei noi arene de sport, şi de atunci am spus 
că nu dorim să realizăm acest amplasament din fonduri proprii, ci am dori ca acesta să fie 
construit de Compania Naţională de Investiţii. În ultimele zile, săptămâni, am reuşit să 
ajungem la un consens cu Compania Naţională de Investiţii. Săptămâna trecută, vineri, au 
trimis o adresă, prin care solicită documentaţiile, iar acum, dacă se adoptă acest proiect de 
hotărâre, mâine deja putem trimite actele necesare, şi dacă şi stele se aliniază bine, atunci 
anul acesta deja vom putea începe această investiţie. Mulţumesc frumos.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulţumesc 
frumos. Intervenţii? Dacă nu sunt, vă rog să votăm despre punctul 2 de pe Ordinea de zi a 
şedinţei de azi.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
240/2014. 
 „S-a adoptat.” 
 PUNCTUL III de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind încheierea unui 
contract de locaţiune între Direcţia Generală Regională a Finanţelor Publice Braşov şi 
Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulţumesc frumos. Pe 
strada Gábor Áron, nr. 12 există o clădire a Finanţelor Publice, fiind în proprietatea statului 



 

 

român. Dorim să luăm în chirie acest imobil, cu scopul care nu este secret, de a-i obţine, 
peste câteva luni şi dreptul de administrare. Contractul se referă la 310,8mp, iar 
contravaloarea chiriei este de 300 lei/lună, da, 300 lei am plăti lunar Direcţiei Finanţelor 
Publice. Mulţumesc frumos.”  
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulţumesc 
frumos. Observaţii? Domnul Guruianu.” 
 Domnul consilier GURUIANU MĂDĂLIN-DORU (lb.r.): „Tocmai, că fiind vorba 
de un sediu de partid, sau cel puţin, au fost poate două acolo, vroiamdoar să ne daţi mai 
multe amănunte, în sensul că va trece în proprietatea oraşului, curând, sau ... dacă am 
înţeles bine. Deci, acum va fi închiriat de către oraş, şi după aceea se doreşte trecerea în 
proprietate.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „În acest moment vorbim de 
închirierea spaţiilor care sunt libere în această clădire, pentru că o parte din spaţii este în 
chirie la Partidul Social Democrat. Scopul este ca toată clădirea să fie a Municipiului 
Sfântu Gheorghe. Dorim să rezolvăm această problemă la nivelul Guvernului. Este 
susţinută şi de PSD, această iniţiativă. Deci, pentru că în momentul în care va fi a oraşuuli, 
oricum contractul care există acum între PSD şi Finanţe se transferă, şi va fi contract între 
Municipiu şi Finanţe. Dar ideea este că, această clădire se află pe strada Gábor Áron, şi 
merită mai mult decât are în acest moment, din punct de vedere urbanistic, şi aşa mai 
departe, să intre în proprietatea publică a Municipiului Sfântu Gheorghe. Vă mulţumesc.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulţumesc 
frumos. Intervenţii? Dacă nu sunt, vă rog să votăm despre punctul al treilea de pe Ordinea 
de Zi.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
241/2014. 
 „S-a adoptat. Mulţumim frumos.” 
 PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind încheierea unui 
contract de parteneriat între Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe şi Teatrul Tamási Áron în vederea finanţării şi organizării 
manifestării culturale „Festivalul de arte contemporane pulzArt”. Prezintă: Sztakics Éva-
Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Anul acesta, în seria de 
evenimete Sfântu Gheorghe – Capitala Culturală a Ţinutului Secuiesc, este anul jocului, 
motiv pentru care dorim să încheiem contract de parteneriat cu Teatrul Tamási Áron. Un 
motiv în plus ar fi sistemul electronic de vânzare a biletelor pe care-l are la dispoziţie 
instituţia culturală, şi pentru programele din luna septembrie, ale Festivalului de arte 
contemporane pulzArt, se vor putea rezerva şi cumpăra bilete în format electronic. Acest 
festival va avea loc în perioada 10 – 14 septembrie 2014.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulţumesc 
frumos. Observaţii, întrebări? Dacă nu sunt, vă rog să votăm despre punctul D1 de pe 
Ordinea de Zi.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
242/2014. 
 „S-a adoptat.” 
 PUNCTUL D2 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind iniţierea 
demersurilor legale pentru trecerea unui imobil din domeniul public al Statului Român şi 
din administratrea Ministerului Apărării Naţionale în domeniul public al Municipiului 
Sfântu Gheorghe şi în administrarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. 



 

 

Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulţumesc frumos. În 
ultimii ani am încercat de mai multe ori să obţinem poligonul. Aşa cum bine se ştie, cu 
câţiva ani în urmă am reuşit să obţinem acel rezultat, ca poligonul să nu mai fie un poligon 
de trageri funcţional, motiv pentru care nu se mai fac exerciţii, acolo. Acum dorim să 
pregătim o Hotărâre de Guvern, şi avem încredere că vom reuşi să obţinem pentru oraş 
suprafaţa poligonului, care este de aproximativ 70 de hectare. Avem nevoie de acesta, şi 
datorită faptului că bisericile istorice au probleme mari cu locurile de veci, la fel şi oraşul 
se confruntă cu problema cimitirelor, deci am dori să lărgim cimitirele, şi de asemenea, pe 
acest teren am dori realizarea, în următorii câţiva ani, unui mare centru medical, centru de 
reabilitare, evident pe căi de finanţare. În urmă cu câţiva ani, s-au strâns de la locuitorii 
oraşului în jur de 5.000 de semnături, aceştia sprijinind trecerea poligonului în proprietatea 
oraşului, şi eu am încredere că acest lucru se va realiza, în următoarele câteva săptămâni. 
Mulţumesc.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulţumesc 
frumos. Observaţii? Dacă nu, să votăm despre punctul D2. Domnul Guruianu Mădălin, 
poftiţi.” 
 Domnul consilier GURUIANU MĂDĂLIN-DORU (lb.r.): „Vroiam doar să 
clarificăm. În momentul de faţă, el nu mai este folosit ca şi poligon. În momentul de faţă e 
doar un teren, pur şi simplu, al Ministerului Apărării Naţionale care nu desfăşoară nicio 
activitate acum, acolo. Având în vedere ceea ce aţi spus, că se poate face, adică extinderea 
cimitirului,şi un centru, în principiu vroiam să clarific de ce nu pot să mă abţin, dar nu am 
vrut nimic altceva, decât să fie mai clar, ca şi opţiune. Mulţumesc frumos.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Domnule 
primar, poftiţi.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Deci, poligonul nu este 
omologat în acest moment, deci nu poate fi folosit, şi nici nu este folosit de către armată. 
Asta, deoarece în aria de proiecţie a poligonului sunt clădiri civile, inclusiv cimitirul 
comun al oraşului. Este o iniţiativă pe care am discutat-o şi la nivelul Ministerului Apărării 
Naţionale, deci atât cu domnul ministru Duşa, cât şi cu domnul prim-ministru, deci nu este 
o iniţiativă unilaterală, venită din partea oraşului, este o discuţie pe care am purtat-o cu cei 
care sunt în măsură să ia deciziile necesare. Şi eu sper că acum chiar se rezolvă această 
problemă, pentru că nu are nimeni de câştigat din faptul că este acolo un teren care, în 
acest moment este o problemă şi pentru Minister. Ei trebuie să apere terenul, au cheltuieli 
cu acel teren, deci trebuie să protejeze terenul, iar nu au beneficii. Şi nici oraşul nu are 
beneficii, şi de aceea am încercat să găsim, şi sper că am găsit o soluţie prin care să câştige 
toată lumea, din acest lucru. Deci, este sprijinit şi de către cei care vor trebui să ia aceste 
decizii, pentru că degeaba adoptăm noi o Hotărâre a Consiliului Local, dacă nu iese 
Hotărâre Guvernamentală, care transferă proprietatea. Deci, rugămintea mea este, cu atât 
mai mult că e vorba despre o hotărâre care se adoptă cu 2/3, rugămintea mea este să 
susţineţi acest proiect de hotărâre. Vă mulţumesc.”  
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulţumesc 
frumos. Dacă nu mai sunt şi alte intervenţii, vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre 
de la punctul D2.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
243/2014. 
 „S-a adoptat. Acum, trecem la punctul Diverse. Doamna consilier Pârvan, aveţi 
cuvântul.” 



 

 

 
 DIVERSE 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA (lb.r.): „Trei probleme punctuale, profitând 
de prezenţa domnului primar, şi de faptul că iată, i-am împlinit acele 2/3, atunci şi 
dumneavoastră să fiţi receptivi la formulările noastre. În primul rând, de câte ori mă duc să 
plătesc întreţinerea, mă iau în primire cei de acolo, şi vin cu o serie de probleme. Am 
lăudat iniţiativa de marcare a drumului, şi am spus că e foarte bine, că acolo spre piaţă s-a 
făcut, în sfârşit, de la Catena spre...asta marcată acolo, era un loc cu accidente. Deci, ăsta e 
punctl pozitiv. În schimb, am avut iarăşi o problemă, oamenii au semnalat, eu am mai 
semnalat, şi eu la rândul meu, această problemă, nu ştiu cu ce soluţie să venim. S-au făcut 
acele recipiente pentru colectarea gunoiului, foarte bine concepute, dar ţiganii, adică romii, 
acelaşi lucru, s-au făcut nişte scule, nişte beţe foarte lungi, cu nişte cârlige la capăt, şi scot 
tot ce-i acolo, şi nu mai bagă la loc, şi fac mizerie de nedescris. Deci, practic, activitatea 
aceea de care lumea a beneficiat o perioadă, aşa, nu-şi mai găseşte finalitate, pentru că mai 
ales acum, în perioadă de vară, ei scot mizeriile acelea, şi nu poţi să le spui nimic, că fac un 
scandal de nedescris. Dacă putem să găsim împreună vreo soluţie, ar fi foarte bine. Cei 
care stau la parter, cred că şi domnul Czegő, cred că sunteţi de părere că asta se întâmplă, şi 
sunteţi mai aproape de sursă decât mine, care stau la etajul 5. Este o sursă permanentă de 
mizerie, nu numai că este inestetic, dar acum vara este şi dăunător. Poate vom găsi o 
soluţie, sau nu ştiu ce soluţie să găsim, să nu se găsească imediat o contra-soluţie, pentru că 
e foarte civilizat ce s-a întâmplat, dar e foarte necivilizată invenţia rapidă cu care au venit 
concetăţenii noştri,  
A doua problemă. Săptămâna trecută, împreună cu doamna consilier Palela Rădiţa am 
făcut..., nu, de fapt am fost la biserică, şi după aceea am făcut o vizită, nu-i aşa, şi am văzut 
ce au mai făcut acolo preoţii, şi cu ocazia această părintele Groza, care are şi funcţia 
aceasta de administrator, ne-a rugat ca la rândul nostru să vă reamintim că aţi discutat 
cândva şi aţi făcut promisiunea unor bănci, pentru curtea bisericii. Este vorba despre şase. 
Acum, dânşii au spus că 6 acoperă doar o parte. Au rugat, dacă se poate, 12 bănci, dar să 
nu aibă un preţ chiar aşa de mare, adică măcar să fie la fel, şi atunci în preţul celor 6 să 
intre 12 bucăţi, dacă se poate. Asta, plecând de la ideea că toţi enoriaşii sunt, până la urmă, 
cetăţeni ai oraşului, şi e un lucru bun să primească şi ei cadou acestea, pentru a putea sta 
acolo, ca să-şi mai odihnească oasele, e vorba de cei mai în vârstă, sau foarte în vârstă, să 
zic aşa.  
A treia problemă care vizează şcolile. Deşi sunt în concediu, am trecut pe la şcoală, şi 
doamna contabilă mi-a pus în mână o adresă. Se pare că vom avea probleme începând cu 
trimestrul al IV-lea, cu plata utilităţilor. Nu numai noi, nu şcoala noastră. Îmi explica ea, 
cică răspunsul doamnei contabile a fost că per capita nu ne permite să suplimentăm, dar ce 
se întâmplă în momentul în care nu vom avea posibilitatea? Nu numai la şcoala noastră, 
realmente e o problemă care se va generaliza. Deci, deja văd că şi noi avem 25.000 de lei 
pentru facturile de gaz şi curent, pe trimestrul al III-lea. Ce se va întâmpla pe trimestrul al 
IV-lea? Deci, acum suntem în vacanţă, deci mergem pe capacitate minimă, dar cum spunea 
dânsa, asta se extinde la nivelul tuturor şcolilor. Vă rugăm tare mult, dacă putem găsi o 
portiţă pentru a soluţiona această problemă. Nu atât pe trimestrul III, cât pe trimestrul IV, 
consumurile vor fi mari, noaptea se măreşte, ziua se micşorează, şi consumurile, odată cu 
începerea şcolii şi intrarea în funcţiune a internatului, vor fi mult mai mari. Mulţumim, 
domnule primar.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulţumim 
frumos. Domnule primar, poftiţi.” 



 

 

 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Mulţumesc şi eu pentru 
întrebări. Deci, în ceea ce priveşte coşurile de gunoi. Acum două săptămâni a fost aici 
reprezentantul producăturului din străinătate, şi a fost surprins. A spus că suntem singura 
ţară unde au vândut aceste recipiente, şi până la urmă nu s-a rezolvat problema aşa cum s-a 
crezut şi aşa cum a fost creat. Deci, a fost creat în aşa fel încât nimeni să nu aibă acces la 
conţinutul acestor recipiente. Într-adevăr, la noi s-a găsit soluţie. Problema e că sunt în jur 
de 70 de locaţii în oraş, unde sunt recipiente de gunoi. Nu putem să punem câte un poliţist 
local peste tot, pentru nici nu aem atâţia poliţişti locali. Şi poate că răspunsul meu vă va 
surprinde, dar eu vă spun sincer: singura soluţie este să integrăm pe aceşti romi pe piaţa 
muncii. Până nu rezolvăm această problemă, nu vom putea rezolva. Putem să cumpărăm 
orice. Am încercat în câteva zone ale oraşului să închidem cu lacăt. Deocamdată 
funcţionează. Întrebarea este până când va funcţiona, dar soluţia – să spunem – pe termen 
lung este ca în următoriul exerciţiu financiar al U.E., când vor fi fonduri pentru integrarea 
şi pentru ajutorarea celor care trăiesc în sărăcie adâncă, să avem programe prin care îi 
ajutăm pe aceşti romi să se integreze pe piaţa muncii. Deci, eu cred că, prin metode din 
astea cu forţa, nu vom rezolva problema. O să tot împingem din stânga în dreapta. E o 
problemă naţională. Din păcate, nu este recunoscută, această problemă, la nivel naţional. 
Eu sper ca măcar, pentru că nu există niciun program guvernamental, cu toate că, de fiecare 
dată când mă întâlnesc cu un ministru sau cu primul ministru, spun: „faceţi programe 
guvernamentale, prin care îi ajutăm pe romi să se integreze pe piaţa muncii.” Nimeni nu a 
făcut, a fost odată domnul Borbély, când a fost ministru, a avut un program de construcţie a 
unor locuinţe sociale pentru romi, dar nici asta nu este soluţia. Deci, niciun program 
guvernamental în 25 de ani, în România nu s-a făcut, pentru a integra romi pe piaţa muncii. 
Acum vor fi programe europene, sperăm că vom putea să ajutăm. Altfel, vă spun sincer, 
putem să aducem recipiente de la NATO, că tot vor găsi o soluţie să scoată gunoiul şi să 
trăiască această formă de viaţă care, eu cred că nu e bună nici pentru ei, nici pentru noi. 
Deci, soluţia este cumva – este de durată, cu siguranţă – dar să încercăm să-i integrăm pe 
piaţa muncii. Vă spun sincer, ştiu că nu la acest răspuns v-aţi aşteptat, dar nu am alt 
răspuns, vă spun foarte sincer....eu şi după 16 noiembrie o să spun, pentru că de 10 ani tot 
spun, şi tot nu se întâmplă nimic.  
În ceea ce priveşte băncile, se va rezolva, colegul meu care se ocupă este în concediu de 
două săptămâni şi jumătate, miercuri vine, şi se va rezolva în câteva zile. 
În ceea ce priveşte plata utilităţilor. Atunci când am avut discuţiile în ianuarie, despre 
reforma instituţională în Municipiul Sfântu Gheorghe, toţi directorii instituţiilor de 
învăţământ au spus că ei se încadrează în cifrele care ies din sumeleacordate per capita de 
elev de la minister, de la bugetul central. Şi eu am spus atunci, că o să vină luna 
septembrie, luna octombrie, şi ne vom întâlni cu aceste probleme. Au fost instituţii care au 
semnalat în iulie deja că nu mai au bani. Culmea, exact acele instituţii espre care discutam 
că nu se pot susţine financiar. Deci, eu cred că şi timing-ul  era foarte rău, prin faptul că, în 
ianuarie, când încă nici nu avem buget, discutăm despre cum ar trebui regândit istemul de 
învăţământ din municipiu. Acum, poate discutăm în septembrie. Deci, o să punem pe 
Ordinea de Zi în septembrie. Atunci când lucrurile intră în perioada în care se 
demonstrează că nu se pot susţine, pentru că atunci când noi am spus că nu se pot susţine, 
am venit cu date. Nu am venit cu nişte cifre sau cu nişte idei venite de acasă. Am avut date 
foarte clare, şi s-a văzut foarte clar, că acest sistem de învăţământ din municipiu nu se 
poate susţine dacă nu se reformează. Şi este dovadă, şi asta este dovada, în august, în iulie, 
în septembrie, aproximativ jumătate dintre instituţiile de învăţământ vor veni la Primărie, şi 
vor depune o cerere, să depunem bani, pentru că nu pot plăti utilităţile, şi atunci va trebui, 



 

 

din nou, să repunem pe masa aceasta şi să vedem cum rezolvăm această problemă. Asta 
este realitatea. Deci, cunoaştem această problemă. Vă spun, au fost instituţii care deja în 
iulie, deci în iulie au venit şi au spus că nu mai au bani să plătească utilităţile. Dar, în 
ianuarie au spus că se încadrează în buget. Asta este problema. Deci, vom avea aceste 
discuţii în septembrie, în octombrie, şi vom vedea ce facem mai departe. Vă mulţumesc.” 
  Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulţumim 
frumos. Are cuvântul domnul consilier József Álmos.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Mulţumesc frumos. Aş 
dori să ridic problema asupra a patru probleme cu care m-am întâlnit în oraş. Prima din ele, 
ar fi mizeria care se face după-amiază pe străzile nu demult reabilitate Gödri Ferenc şi 
Bánki Dónáth. Încă nu s-au pus coşurile de gunoi, ghenele de gunoi, şi din această cauză 
este foarte mizerie. Doi. Data trecută s-au adus în discuţire trotuarele pavate cu pietre 
tăiate. Văd că acum pe strada Oltului s-a făcut. La începutul străzii Kőrösi Csoma Sándor, 
încă nu. Singura propunere pe care o am, atunci când se face, măcar partea de sub 
canalizare ar trebui puse pietrele în pat de beton, căci ploaia spală nisipul. Trei. Mestecenii 
plantaţi pe aleea din faţa Bisericii Catolice sunt în stare destul de deplorabilă. Doi dintre ei 
s-au uscat din nou, aceia ar trebui tăiaţi. Acolo ar trebui regândit, cred că replantarea lor nu 
a prea reuşit, mai ales că se lasă în jos, din cauza castanilor, deci nu există o simetrie 
frumoasă. Cel de-al patrulea lucru. În faţa Hotelului Bodoc, acea panoramă cu Gábor Áron 
acoperă o parte, dar în spatele acesteia arată jalnic, mai ales că în jurul statuii cu fata sunt 
buruieni de jumătate de metru. Acestea ar trebui scoase măcar, pentru că, dacă merge 
cineva la Oficiul de Cadastru, se uită în jos şi vede ce este acolo. Mulţumesc frumos.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulţumim 
frumos. Domnule primar, poftiţi.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulţumesc şi eu. În ceea ce 
priveşte terenul din faţa Hotelului Bodoc, aproximativ cu o lună în urmă am achiziţionat 
acest imobil, acum aproximativ două săptămâni am semnat contractul de vânzare – 
cumpărare. Până când vor demara lucrările de reabilitare a imobilului, până atunci ne vom 
ocupa de terenul din jur, astfel că dorim să înălţăm puţin parcarea de acolo, o vom asfalta şi 
va funcţiona ca şi parcare. Deci, această problemă se va rezolva, dar trebuie să facem toate 
procedurile, pas cu pas. Deci, mai trebuie cam o lună şi jumătate până ajungem acolo. În 
ceea ce priveşte pomii din faţa Bisericii Catolice, evident specialiştii se ocupă de această 
situaţie, şi ei au menţionat că sunt probleme. Cu pomii sunt întotdeauna probleme, şi dacă 
ajungem să tăiem un copac, indiferent dacă au fost probleme cu acela, dacă este sau nu 
justificată tăierea,  mereu vor exista voci potrivnice.  
Pe strada Kőrösi Csoma Sándor, evident, ca şi în cazul străzii Oltului,  municipalitatea nu a 
plătit lucrările până când aceste trotuare nu sunt bine realizate, şi la fel se va  întâmpla şi 
aici. Pe celelalte două străzi, evident că pubelele şi coşurile de gnoi trebuie să fie 
amplasate. Mulţumesc frumos.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulţumesc 
frumos. Domnul Guruianu Mădălin, poftiţi.” 
 Domnul consilier GURUIANU MĂDĂLIN-DORU (lb.r.): „Două chestiuni 
punctuale. În primul rând, am anticipat puţin cu acea întrebare, dacă la Andrei Şaguna 
începe ceva anul acesta, pentru că e una din acele străzi care, probabil este cea mai proastă 
din oraş, la ora asta. Al doilea lucru. Am întrebat-o pe doamna Sztakics, dar probabil ar 
trebui să primim un răspuns cât mai clar şi oficial. De ce nu au început lucrările la 
cinematograful Arta, la Teatrul Andrei Mureşanu, la seciu? Mulţumesc.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulţumim 



 

 

frumos. Domnule primar, poftiţi.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „În ceea ce priveşte străzile, 
este destul de greu să facem o prioritizare. O facem, dar să ştiţi că nu este printre cele mai 
proaste străzi. Mai avem vreo 20 de străzi care nu sunt asfaltate, în oraş. Deci, haideţi să le 
rezolvăm şi pe acelea. Pe partea de jos a străzii, acolo s-a corectat, deci acolo unde este 
piatra cubică, au fost acolo nişte lucrări de schimbare a conductelor de gaze, după care s-a 
corectat. Deci, bine, nu este nou nouţ, dar s-a corectat, şi în acest moment, strada este 
circulabilă. În ceea ce priveşte lucrările la Cinematograful Arta, ştiţi foarte bine că fără o 
susţinere de la Minister e foarte greu să facem o investiţie de 6 milioane de lei, iar 
susţinerea de la minister încă nu a venit pe acest proiect, şi practic nici nu am putut din 
bugetul local, să alocăm sume considerabile, pentru că am avut alte priorităţi. Aşa am decis 
aici, îmreună, să cumpărăm Hotelul Bodoc, că facem alte investiţii, cofinanţări în proiecte 
Europene. Deci, trebuie să vedem dacă putem obţine fonduri de la centru. Dacă nu, încetul 
cu încetul o să facem, dar nu de pe azi pe mâine, cu siguranţă, pentru că este o investiţie de 
peste 6 milioane de lei. Mulţumesc.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Domnul 
Guruianu Mădălin.” 
 Domnul consilier GURUIANU MĂDĂLIN-DORU (lb.r.): „Mă bucur pentru acest 
ultim răspuns, dar nu pot să nu vă spun, că aşa cum dumneavoastră ne-aţi zis ultimul an şi 
jumătate, şi acuma sperăm că UDMR-ul conduce Ministerul Culturii, banii vor putea veni, 
pentru că dacă începem să facem o sală de sport cu 3.000 de locuri, care cu siguranţă va 
costa mai mult decât cele 6 milioane, cred că trebuie să fie şi asta printre priorităţile pe care 
noi le ducem către Bucureşti.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Domnule 
primar, poftiţi.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Din păcate, din nou se 
confirmă faptul că Municipiul Sfântu Gheorghe primeşte bani, doar atunci când UDMR 
este la guvernare. Deci, asta este realitatea, cât nu am fost la guvernare, nu am primit. 
Acum, când am ajuns la guvernare, din nou primim bani, dar nu primim deodată, pentru 
toate lucrurile importante, ci vedeţi, dacă ne uităm în ultimele trei luni câte proiecte de 
hotărâre am avut, care vizează decizii guvernamentale, atunci se vede diferenţa. Cred că se 
vede, nu un pic, ci se vede foarte mult diferenţa dintre cum e atunci când este UDMR la 
guvernare, şi cum este când nu este UDMR la guvernare. E aceeaşi chestiune şi cu banii. 
Veţi vedea peste câteva săptămâni, când o să punem în buget peste 100 miliarde de lei, bani 
veniţi de la bugetul central şi pe proiecte. Pe ce proiecte se pot pune, depinde foarte mult şi 
cum sunt împărţite sumele la nivel de ministerelor. Deci, Ministerul Culturii, din păcate în 
acest moment, nu are bani. Proiectul, după cum ştiţi, proiectul a fost făcut, licitaţia a fost 
făcută, contractul este semnat, amplasamentul este predat. În buget am pus ceva, vreo cinci 
miliarde am pus în buget, cu care se vor începe, dar cu siguranţă nu se vor finaliza 
lucrările. Nici nu am spus asta, niciodată. Am spus: în funcţie de ce bani vom primi de la 
centru. Acum o să vedem. Mulţumesc.” 
 Domnul consilier GURUIANU MĂDĂLIN-DORU (lb.r.): „Doar o singură 
propoziţie. Spuneţi-mi că totuşi e una din priorităţi. Mie îmi e suficient. Dacă e una din 
priorităţile dumneavoastră, când vorbiţi de fiecare dată cu primul ministru, sau cu miniştrii 
dumneavoastră. Mie mi-e suficient, asta înseamnă că se va face cât de curând.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Domnule 
primar, aveţi cuvântul.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Eu am un obicei, când mă 



 

 

întâlnesc, şi foarte rar am ocazia, dar când mă întâlnesc cu primul ministru, încerc să discut 
proiectele cu adevărat importante. Şi acum, dacă vreţi vă spun, sunt cam 3. Deci, cu un 
prim ministru nu poţi să mergi să vorbeşti despre 200 de proiecte. Eu cred că pot să 
vorbesc despre 3 probleme. Cele trei probleme care, cred eu că sunt vitale, pe termen lung, 
pentru Municipiul Sfântu Gheorghe se referă la Poligon, se referă la Casa de Cultură a 
Sindicatelor, şi se referă la construcţia sălii de către CNI. Dacă credeţi că ceva este mai 
important decât oricare dintre aceste trei, atunci schimbăm priorităţile. Vă mulţumesc.” 
 Domnul preşedinte de şedinţă DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulţumesc 
pentru participare. Vă doresc o zi frumoasă, în continuare. La revedere!” 
 
 
 Prezentul Proces-Verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul şedinţei, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, judeţul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul şedinţei extraordinare a Consiliului Local din data de 09 octombrie 
2014. 
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